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Potulkám je koniec, máme nové ihrisko

Tržnica pri kultúrnom dome po roku opäť žiarila farbami jesene. Členovia miest-
neho klubu dôchodcov pripravili v prvú októbrovú nedeľu druhý ročník výstavy 
ovocia a zeleniny. Okrem výpestkov si návštevníci mohli prezrieť aj starožitnosti, 
ručné práce a ochutnať domáce koláče.

Pri prechádzaní našou obcou 
zaiste neunikla vašej pozor-
nosti zmena, ktorá sa udiala 
na školskom dvore. Jeden 
tenisový kurt sa premenil na 
moderné workoutové ihrisko 
a odvtedy sa pomerne málo 
využívané miesto stalo cen-
trom voľnočasových aktivít.

Prvý impulz na vytvorenie 
ihriska prišiel z MAS Vršatec. 
V minulom programovom ob-
dobí vyčlenil prostriedky na vy-
budovanie troch workoutových 
ihrísk v Hornej Súči, Nemšo-
vej a Ilave. Druhý impulz na 
seba nenechal dlho čakať. „Po 
vybudovaní ihriska v Nemšo-
vej prišiel za mnou František 
Rachler, ktorý bol z neho nadše-
ný. Navštevuje aj iné zariadenia 
a priniesol aj skicu toho, čo by si 
predstavoval. Priestor sme riešili 
tak, aby ho mohli navštevovať 
nielen mladí ľudia, ale aj dospe-
lí a starší ľudia,“ objasňuje ná-
pad vytvorenia ihriska starosta 
obce Jozef Húserka.

Workoutové ihrisko je ur-

čené všetkým občanom od 14 
rokov. Túto vekovú hranicu 
treba rešpektovať, pretože pri 
mladších deťoch by používa-
nie cvičebných prvkov mohlo 
viesť k vážnemu úrazu. Za 
bezpečnosť detí zodpovedajú 
ich rodičia a aj touto cestou by 
sme chceli apelovať na rodi-
čov, aby nepúšťali svoje deti na 
ihrisko bez sprievodu dospelej 
osoby.

Rozpočet na vybudovanie 
ihriska bol 20-tisíc eur. Za 
dodávku a montáž cvičebných 
zariadení bolo vyplatených 
cca 14-tisíc eur a celá investí-
cia bola uhradená z obecného 
rozpočtu. Pri budovaní ihriska 
sa ukázala potreba vybudo-
vať prístup v podobe schodov, 
priestor na parkovanie bicyk-
lov a tiež bezbariérový prístup. 
Všetky spomenuté úpravy sa 
postupne dokončujú.

Výber cvičebných prvkov 
a celkový návrh ihriska nebol 
náhodný – jeho realizáciu uro-
bila špecializovaná firma, ktorá 
sa budovaním ihrísk zaoberá. 

Na ihrisku je stále priestor, 
do ktorého je možné doplniť 
ďalšie zariadenia na cvičenie, 
resp. posilňovanie. Dobudo-
vanie ihriska bude závisieť od 
záujmu o ihrisko a finančných 
možností.

Keďže je workoutové ihrisko 
verejne prístupným miestom, 
navštíviť ho môžete kedykoľ-
vek. Je však potrebné brať ohľad 
na susedné príbytky a nerušiť 
okolité prostredie krikom či 
iným hlukom a nevhodným 
správaním. Starosta priznáva, 
že už dostal negatívnu spätnú 
väzbu: „Sú sťažnosti od vedenia 
školy na vysypané kontajnery 
s odpadom. Nespratníci do nich 
triafajú loptou (pritom majú 
basketbalové koše nad hlavami 
– zrejme kôš ako kôš), vozia sa 
v 1100 litrových kontajneroch 
po ihrisku v dobe nočného 
kľudu atď.“ Občania, najmä 
mladí, by si mali túto nemalú 
investíciu vážiť  a správať sa 
zodpovednejšie. Ide predsa 
o vizitku celej našej obce.

Dominika Tallová
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Nákupy

Nákup stoličiek do veľ-
kej sály kultúrneho domu za 
sumu 7 948,92 €. Bolo zakúpe-
ných 350 kusov stoličiek, cena 
jednej stoličky 22,71 €.                                                                                                                      
Dodávateľ: BEGA, s.r.o.,  
PD Lehota

Nákup exteriérovej worko-
ut zostavy + bradlá, 8 kusov 
fitnes náradia, montáž fit prv-
kov workout zostavy – spolu 
za sumu 13 986 €.  Fit náradie 
a workout zostava sú namonto-
vané na ihrisku pri základnej 
škole a sú k dispozícii všetkým 
vekovým kategóriám.    
Dodávateľ: Uniatest Trade, s.r.o., 
Dubnica nad Váhom

 
Nákup hracích prvkov do 

parku pred kultúrnym do-
mom za sumu 3 864 €
Dodávateľ: Uniatest Trade, s.r.o., 
Dubnica nad Váhom

Nákup novej opony v kul-
túrnom dome za sumu 5 712 €                                                                 
Dodávateľ: Miroslav Novák,  
Lipovec      

Opravy  
a rekonštrukcie ulíc

Ulica Kamenecká
Rekonštrukcia chodníkov 

MK a chodníka na Kamenec-
kej ulici za sumu 12 971,38 €. 
Za túto sumu bolo polože-
ných 188 m2 zámkovej dlažby 
s hrúbkou 60 mm, 31 ku-
sov obrubníkov záhonových, 
67 obrubníkov chodníkových, 
31 kusov obrubníkov nábeho-
vých a ostatný materiál.
Dodávateľ: ASFA-KDK, s.r.o., 
Dubnica nad Váhom

Rekonštrukcia MK Ka-
menecká ulica – asfaltovanie 
za sumu 6 923,22 €. Použitý 

bol betón asfaltový na ploche 
434 m2  hrúbky 50 mm.
Dodávateľ: ASFA-KDK, s.r.o., 
Dubnica nad Váhom

Celková suma rekonštrukcie: 
19 894,6 €

Ulica Na Hornom konci
Rekonštrukcia chodníkov 

MK a chodníka Na Hornom 
konci za sumu 36 305,33 €. 
Na chodník bolo položených 
523 m2 zámkovej dlažby hrúb-
ky 60 mm, 141 kusov obrub-
níkov záhonových, 207 kusov 
obrubníkov chodníkových 
a 147 kusov obrubníkov nábe-
hových.

Dodávateľ: ASFA-KDK, s.r.o., 
Dubnica nad Váhom

Celková suma rekonštrukcie: 
36 305,33 €

Ulica Pod Zábrehom
Rekonštrukcia chodníka 

a MK na ulici Pod Zábrehom 
za sumu 88 759,93 €. Za tie-
to finančné prostriedky bolo 
položených 1049 m2 zámkovej 
dlažby hrúbky 60 mm, 236 ku-

sov obrubníkov záhonových, 
463 kusov obrubníkov chodní-
kových, 236 kusov obrubníkov 
nábehových a ostatný materiál.  

Rekonštrukcia chodníkov 
MK a chodníka Pod Zábrehom 
za sumu 7 291,48 €. V rám-
ci týchto prác bola vykonaná 
rekonštrukcia chodníka od 
rodinného domu pána Ivana 
Rachlera po rodinný dom pána 
Juliana Kebíska a na chodník 
bolo položených 126 m2 zám-
kovej dlažby hrúbky 60 mm, 
87 kusov obrubníkov chodní-
kových a ostatný materiál.
Dodávateľ: ASFA-KDK, s.r.o., 
Dubnica nad Váhom

Rekonštrukcia – asfalto-
vanie MK Pod Zábrehom za 
sumu  57 646,97 €. Použitý 
bol betónový asfalt na ploche 4 
180 m2 s hrúbkou 50 mm a os-
tatný materiál. 
Dodávateľ: ASFA-KDK, s.r.o., 
Dubnica nad Váhom

Celková suma rekonštrukcie: 
153 698,38 €

Ulica Súhradská
Oprava chodníkov na Sú-

hradskej ulici – ľavá časť za 
sumu 35 640 €. Demontova-
ných bolo 174 m2 pôvodnej 
dlažby a po opravení podložia 
bola dlažba znova položená 
a doložená novou dlažbou. 
Zároveň boli demontované pô-
vodné obrubníky, položili sa 
nové obrubníky a boli dobetó-
nované vjazdy do budov.
Dodávateľ: Content Plus, s.r.o., 
Trenčín

Rekonštrukcia MK Sú-
hradská ulica – asfaltovanie 
za sumu 41 179,22 €. Vyasfal-
tovaná bola plocha 2 940 m2 
asfaltovým betónom s hrúbkou 
50 mm.
Dodávateľ: ASFA-KDK, s.r.o., 
Dubnica nad Váhom

Rekonštrukcia chodníkov 
a MK Súhradská ulica II. časť 
za  sumu 19 586,51 €. V rám-
ci tejto etapy bol zrekonštruo-
vaný úsek Súhradskej ulice od 
horného rohu múrika cintorína 
po kultúrny dom. Na ploche 
517 m2 bol položený asfaltový 
betón s hrúbkou 50 mm, po-
užitých bolo 29 m2 betónovej 
dlažby hrúbky 60 mm, obrub-
níky parkové a cestné a ostatný 
materiál.
Dodávateľ: ASFA-KDK, s.r.o., 
Dubnica nad Váhom 

Celková suma rekonštrukcie:  
96 405,73 €

Ostatné rekonštrukcie 
a opravy 

Rekonštrukcia chodníkov 
a MK – oprava horného mos-
ta za sumu 16 314,07 €.

V rámci tejto rekonštruk-
cie bola odstránená pôvodná 
dlažba a po opravení podložia 
bol na plochu 176 m2 položený 
asfaltový betón hrúbky 40 mm 
a ostatný materiál.
Dodávateľ: ASFA-KDK, s.r.o., 
Dubnica nad Váhom 

Hydroizolácia strechy na 
novej 9-bytovej jednotke za 
sumu 5 035,20 €. Bola vyko-
naná hydroizolácia strechy na 
bytovej jednotke z dôvodu jej 
poškodenia a zatekania do vnú-
torných priestorov. 
Dodávateľ: TM izol, s.r.o., 
Bošáca                                                                                                

 
Výmena radiátorov a roz-

vodov ústredného kúre-
nia v športovej hale za sumu 
6 079,70 €
Dodávateľ: Dužek inštalácie, 
s.r.o., Skalka nad Váhom

Projektové 
dokumentácie 
a žiadosti o finančné 
príspevky

Spracovanie projektovej do-
kumentácie Riešenie havarij-
ného stavu vykurovania na ZŠ 
Václava Mitúcha v Hornom 

Nákupy, údržby, investície v roku 2016
Starosta obce Horné Srnie v spolupráci s obecným zastupiteľ-
stvom v rámci schváleného rozpočtu a rozpočtových opatrení 
zrealizoval v priebehu roku 2016 nasledovné vybrané investič-
né a neinvestičné akcie:

Rekonštrukcia chodníka na Kameneckej ulici

Pokládka asfaltu na ulici Pod Zábrehom

Horný most bol v dezolátnom stave
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Z rokovaní obecného zastupiteľstva

samospráva

Obecné zastupiteľstvo v Hornom Srní na svojich zasadnutiach v mesiacoch jún a júl 2016 pri-
jalo tieto uznesenia:     

ScHVálilO

Záverečný účet obce a ce-
loročné hospodárenie bez vý-
hrad. 

Použitie prebytku hospodá-
renia vo výške  104 037,05 € na 
tvorbu rezervného fondu v pl-
nej výške. 

Rozpočtové opatrenie 
č. 3/2016. 

Prenájom nebytových pries- 
torov: nebytové priestory – 
predajňa s rozličným tovarom 
– s výmerou 313,80 m2 na prí-
zemí v budove obecného úra-
du, súp. č. 430, parc. č. 653 z 
dôvodu hodného osobitného 
zreteľa Alene Galkovej, Mos-
tíková 568/11, Horné Srnie, 
IČO: 50390589. 

Dôvod hodný osobitné-
ho zreteľa: Zmena nájomcu 

z manžela na manželku. 
Zaradenie predajne do siete 

zásobovania v rámci civilnej 
ochrany a krízových situá-
cií. Podpora zamestnanosti 
a miestneho podnikania.  

Plán kontrolnej činnosti 
hlavnej kontrolórky na II. pol-
rok 2016. 

Poskytnutie dotácie pre Ka-
tolícku spojenú školu v Nemšo-
vej vo výške 1 980,- eur na ob-
dobie od 1. 9. 2016 do 31. 8. 
2017. 

Rozpočtové opatrenie 
č. 4/2016 podľa predloženého 
návrhu. 

Podľa zákona č. 431/2002 
Z. z. zákona o účtovníctve 
a s ním súvisiacich predpisov 
o správe majetku zloženie cen-
trálnej inventarizačnej komisie 
na rok 2016: 

Otázky občanov

Nedávno pribudli na detskom ihrisku 
v parku dva hracie prvky. Plánuje sa kom-
plexnejšia úprava ihriska? Ak áno, kedy 
a v akom rozsahu?

Do septembra 2017, kedy končí doba udr-
žateľnosti inv. akcie Regenerácia centrálnej 
zóny obce Horné Srnie, nie je možné reali-
zovať väčšie úpravy. O zmenu musíme vždy 
žiadať riadiaci orgán.

 
Všetky lavičky v parku sú umiestnené na 
slnku a mamičky s kočíkmi si počas ho-
rúcich dní nemajú kam sadnúť. Mohla by 
obec doplniť lavičku aj na tienisté miesto, 
kde je prístup s kočíkom?

Aj v tomto prípade platí odpoveď z prvej 
otázky. Čo sa týka umiestenia lavičiek na tie-
nistom mieste, je možné ich v jarných mesia-
coch doplniť.

 
Približne dva dni po položení nového asfal-
tu pred kostolom doň pracovníci vyrezali 
štvorcové diery. Prečo? Nebolo to možné 
urobiť predtým a neničiť nový asfalt?

Finišer – stroj, ktorý pokladal asfalt, MU-
SEL prejsť po ventiloch vzhľadom na polo-
ženie potrebnej šírky asfaltového koberca. 
Keďže stroj má hmotnosť cca 20 ton a pri 
pokladaní vibruje, porušil už osadené ventily. 
Preto musel dodávateľ tieto vyrezať a opätov-
ne osadiť do potrebnej výšky.

 
chodník na Prúdovej ulici je takmer nepo-
užívaný, pretože je na viacerých miestach 

taký krivý, až je neprechodný. Mohla by 
obec tento chodník upraviť, prípadne, ak je 
to možné, aj ho rozšíriť?

Všetky chodníky (až na novovybudované) 
sú v dezolátnom stave. Liate asfalty sú popras-
kané a na mnohých miestach vylúpané po 
prípojkách. Chodníky zo zámkových dlažieb 
sa budú postupne opravovať podľa finančných 
možností obce.

Budú vybudované spomaľovače (retardéry) 
na zrekonštruovanej komunikácii Pod Zá-
brehom?

Po konzultácii s dopravným inšpekto-
rátom, ktorý neodporučil budovať spoma-
ľovače ani samostatný pruh pre bicyklistov 
na pravej strane vozovky smerom od mosta 
do Doliny, sme pristúpili k umiestneniu 
značky obmedzujúcej rýchlosť na 30 km/h 
po celej dĺžke komunikácie. Navyše boli na 
komunikáciu umiestnené aj vodorovné do-
pravné značky, ktoré obmedzujú rýchlosť na 
30 km/h.

Kedy je v pláne prepojenie cyklotrasy s čes-
kou stranou?

Do konca októbra 2016 je termín na pred-
loženie žiadosti o nenávratný finančný príspe-
vok z prostriedkov Cezhraničnej spolupráce 
SR – ČR. Úsek cyklotrasy od lávky Čakanov 
po hranicu SR – ČR je naprojektovaný, je 
vydané územné rozhodnutie aj stavebné po-
volenie. Ide o investíciu cca 700 000 eur. Sú-
časťou je aj most cez rieku Vláru v objeme cca 
300 000 eur.

                          
Tento rok počasie letnému kinu veľmi ne-
prialo. Nebolo by lepšie posunúť ho na ob-
dobie jún – júl, keď je dlhodobo stabilnej-
šie počasie a vyššie teploty ako v auguste?

Letné kino je doplnkom kultúrneho dia-
nia počas prázdnin. Je otázne, či by sme sa 
v piatky, resp. soboty v mesiacoch jún – júl 
trafili do priaznivého počasia. Ale je to dobrý 
podnet, ktorým sa bude komisia kultúry iste 
zaoberať.

Svoje otázky môžete posielať  
na urad@hornesrnie.sk 

 

Srní za sumu 2 880 €
Dodávateľ: PIO Keramoprojekt, 
a. s., Trenčín

Spracovanie žiadosti o ne-
návratný finančný príspevok 
– projekt Intenzifikácia triede-
ného zberu BRKO a drobné-
ho stavebného odpadu v obci 
Horné Srnie, za sumu 3 400 
€.  V rámci tohto projektu by 
mala byť zakúpená technika, 
kontajnery a vybudovaný prí-
strešok pre techniku. 
Dodávateľ: Euro Dotácie, a. s., 
Žilina                 
                                                        
Dodávateľ: Carpio, s.r.o., Kysuc-
ké Nové Mesto

Vypracovanie projektovej 
dokumentácie Intenzifikácia 
triedeného odpadu v obci Hor-
né Srnie za sumu 3 240 €

Dodávateľ: PROJART, s.r.o., Po-
važská Bystrica

V súčasnosti sa spracúva 
dokumentácia pre realizáciu 
stavby cyklotrasa Bečva – 
Vlára – Váh, úsek Horné 
Srnie. Projekt rieši cyklistic-
kú komunikáciu a lávku cez 
Vláru. Komunikácia pre cyk-
listov je navrhnutá v dĺžke 
1 362,95 m, s celkovou plo-
chou 3 495,10 m2 mimo za-
stavaného územia. Navrhnutá 
cyklotrasa zodpovedá predpo-
kladanému využitiu riešeného 
územia, je v súlade s územným 
plánom obce Horné Srnie.                                                                                                                      
V súčasnosti sa na mieste na-
vrhovanej lávky nachádza ko-

ryto toku rieky Vláry. Brehy 
rieky sú zarastené náletovými 
porastmi, vľavo v smere stani-
čenia sa nachádza existujúci 
oceľový priehradový železničný 
most. Navrhovaná lávka pre-
klenuje existujúci vodný tok, 
novo navrhovanú cyklistickú 
komunikáciu – tá schádza z 
lávky a následne prechádza 
popod lávku. Ďalej preklenuje 
priamo vo vodnom toku exis-
tujúci brod pre ťažkú techniku. 
Keďže existujúci železničný 
most limituje navrhovanú svet-
lú výšku pod mostom, výška 
lávky je navrhnutá do tej istej 
úrovne a zároveň min. 0,5 m 
nad storočný prietok vodného 
toku Vlára. Nová lávka je na-
vrhnutá ako oceľová priehra-
dová jednopoľová konštruk-
cia. Svetlá šírka komunikácie 
na lávke je navrhnutá 2,5 m, 
celková šírka lávky je navrh-
nutá 3,1 m. Svetlá šírka medzi 
oporami je navrhnutá 42,2 m, 
vzdialenosť osí uloženia 43 m, 
celková dĺžka 49 m.  

 Predpokladaná cena pro-
jektu na realizáciu stavby je 
9 000 €.

V závere konštatujem, že 
naša obec skrásnela, a smelo 
môžem napísať, že patrí k naj-
krajším obciam v celom okolí. 
Ulice Horného Srnia sú krásne 
vo dne a v noci osvetlené, žia-
rivé. My starší hovoríme „ako 
na Václaváku“. Tešme sa z toho, 
kde žijeme, a vážme si prácu 
tých, ktorí sa snažia našu obec 
zveľadiť.

ing. Jolana Hiklová 

Zrekonštruovaný chodník Na Hornom konci

Predseda: Jarmila Pavlačková 
Členovia: Ing. Jolana Hiklová
 Jozef Turák 

ZOBRAlO NA VeDOMie

Stanovisko hlavnej kontro-
lórky obce k záverečnému účtu 
obce za rok 2015. 

Správu audítora k účtovnej 
závierke obce za rok 2015. 

Správu z kontrolnej činnosti 
hlavnej kontrolórky za I. pol-
rok 2016. 

V tomto prehľade sú vypísa-
né a zhrnuté len najdôležitejšie 
body uznesení. Celú zápisnicu  
nájdete na web stránke www.
hornesrnie.sk. 

Silvia Kebísková, OcÚ 

Odpovedá Jozef Húserka, 
starosta obce

Vodiči áut už na Súhrade nemusia trénovať jazdu zručnosti
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Školu tvoria aj rodičia

Okrem pravidelnej kontroly 
žiackej knižky a plnenia si škol-
ských povinností máme mini-
málne trikrát za rok možnosť 
pozrieť sa na školu (škôlku) aj 
z tej druhej strany – z pohľadu 
učiteľa. Ten nás na rodičov-

ských združeniach informuje 
o dianí v škole a výsledkoch 
nášho dieťaťa. A ak máme chuť 
a nápady, môžeme sa na dianí 
v škole či škôlke podieľať aj my. 
Na prvých rodičovských zdru-
ženiach sa v každej triede volia 
traja zástupcovia do celoškol-
ského rodičovského združenia, 
ktoré sa stretáva na začiatku 
školského roka po triednych 
RZ a počas roka podľa potreby. 
Škoda však, že pri voľbe tried-
neho aktívu sa často správame 
ako naše deti pred skúšaním 

– hlavy sklonené a žiadna ak-
tivita. Pritom práve RZ rozho-
duje o výške príspevku rodičov 
na daný školský rok a v jeho 
kompetencii je disponovanie s 
týmito prostriedkami.  Mnohí 
rodičia nevedia, načo sa tento 

výbor volí a čo je jeho posla-
ním, preto by sme vám prácu 
rodičovského združenia a rady 
školy chceli  stručne priblížiť. 
Kompletné stanovy (pravidlá, 
podľa ktorých sa RŠ a RZ ria-
di) sú zverejnené  na web strán-
ke školy. 

Pôsobnosť a poslanie 

Rodičovské združenie (RZ) 
je dobrovoľné združenie ro-
dičov alebo iných zákonných 

zástupcov žiakov školy. Spolu 
s vedením školy posudzuje vý-
sledky výchovno-vzdelávacieho 
procesu, vyjadruje sa k meto-
dike tejto práce a aktivizuje ro-
dičov na odstránenie prekážok 
optimalizácie tohto procesu na 

škole. V rámci svojich možnos-
tí poskytuje škole materiálnu, 
organizačnú a personálnu po-
moc pri práci so žiakmi. Rodi-
čovské združenie zhromažďuje 
a rieši námety, pripomienky 
a požiadavky rodičov týkajúce 
sa výchovy a vzdelávania žia-
kov, zabezpečovania tohto pro-
cesu a vzťahov, v ktorých sa 
uskutočňuje. Prostredníctvom 
svojich zástupcov rokuje s ria-
diteľom školy, učiteľmi a os-
tatnými pracovníkmi školy s 
vedomím spoločnej zodpoved-

nosti za výchovu žiaka a na zá-
klade vzájomného partnerské-
ho vzťahu. Triedny aktív (TA) 
je hlavným článkom štruktúry 
rodičovského združenia. Vzni-
ká na prvej schôdzi triednych 
aktívov v školskom roku. Jeho 

poslaním je napomáhať vy-
tváraniu vzťahov, spolupráce 
a vzájomnej pomoci medzi 
rodičmi, triednym učiteľom 
a v danej triede vyučujúcimi 
učiteľmi s cieľom podieľať sa 
na regulácii a skvalitňovaní vý-
chovno-vzdelávacieho procesu 
a zabezpečovaní mimotriednej 
a záujmovej činnosti žiakov 
triedy.

Aj škôlka má svoje 
rodičovské združenie

Do materskej školy (MŠ) 
v tomto školskom roku nastú-
pilo 78 detí rozdelených do 
štyroch tried s celodennou vý-
chovou.

Materská škola, rovnako 
ako základná škola (ZŠ), má 
svoj tzv. „výbor RZ pri MŠ“ 
pozostávajúci z 5 členov, kto-
rých aktuálny zoznam nájdete 
na nástenkách materskej školy. 
Títo členovia sa volia spome-
dzi rodičov na rodičovskom 
združení, kde sa zároveň volí aj 
zástupca rodičov, ktorý násled-
ne reprezentuje záujmy MŠ na 
rade školy.

Výbor MŠ v rámci svojich 
kompetencií spravuje finanč-
né prostriedky vyzbierané od 
rodičov, zabezpečuje vzájom-
nú komunikáciu a spoluprácu 
medzi rodičmi a MŠ, a to naj-
mä prostredníctvom rodičov-
ského združenia (RZ), ktoré 
je zvolávané približne dvakrát 
do roka. Na RZ sú rodičia in-
formovaní o fungovaní škôlky, 
o novinkách týkajúcich sa MŠ, 
je tu schvaľovaná výška poplat-
ku na RZPŠ a tu majú rodičia 
priestor na vyjadrenie svojich 
názorov, návrhov a pripomie-
nok a ich prediskutovanie s os-
tatnými rodičmi i zástupcami 
MŠ.

Preto by sme chceli požiadať 
rodičov, aby sa na RZ zúčast-
ňovali vo väčšom počte, preto-
že práve tu získajú všetky infor-
mácie, ktoré potrebujú, a práve 

tu majú priestor na vyjadrenie 
svojich postrehov. Veď platí 
staré známe – „viac hláv, viac 
rozumu“.

Výbor MŠ rieši i také prak-
tické záležitosti, ako sú prípra-
va mikulášskych balíčkov, za-

bezpečenie darčekov k MDD 
či získavanie sponzorov, ktorí 
svojimi finančnými i materi-
álnymi darmi prispievajú ku 
skrášleniu škôlkarskeho sveta. 

Preto by sme sa ako výbor 
MŠ chceli poďakovať všetkým, 
ktorí akýmkoľvek spôsobom 
našej škôlke pomohli a zároveň 
by sme radi oslovili vás, ktorí 
máte chuť niečo zmeniť, nie-
čím prispieť, aby ste nás oslovi-
li, aby sme spolu mohli vytvoriť 
priestor, v ktorom sa škôlkari 
budú cítiť čo najlepšie.

Pôsobnosť a poslanie 
rady školy

Rada školy je iniciatívnym 
a poradným samosprávnym 
orgánom, ktorý vyjadruje 
a presadzuje verejné záujmy 
a záujmy žiakov, rodičov, pe-
dagogických zamestnancov 
a ostatných zamestnancov 
školy v oblasti výchovy a vzde-
lávania. Plní funkciu verejnej 
kontroly práce vedúcich za-
mestnancov školy. Rada školy 
je rozhodujúcim orgánom vo 
veci výberu a návrhu uchád-
zača na vymenovanie riaditeľa 
školy na základe výberového 
konania. V tomto smere je 
orgánom spoločenského ria-
denia a správy, založenej na 
demokratických princípoch 
a zodpovednosti za plnenie 
poslania a úloh školy ako ve-
rejnej spoločensko-pedagogic-
kej inštitúcie. Funkčné obdo-
bie rady školy je štyri roky s 
legislatívne vymedzenou mož-
nosťou kooptovania nových 
členov.

Rada školy má 11 členov.  
Členmi rady školy sú:  traja 
zvolení zástupcovia rodičov 
pre základnú školu,  jeden 
zvolený zástupca rodičov pre 
materskú školu,  jeden zvole-
ný pedagogický zamestnanec 
základnej školy, jeden zvole-
ný pedagogický zamestnanec 
materskej školy,  jeden zvolený 
nepedagogický zamestnanec 
základnej školy alebo mater-
skej školy,  traja delegovaní zá-
stupcovia obce,  jeden delego-
vaný zástupca právnickej osoby 
alebo fyzickej osoby, ktorá sa 
podieľa na výchove a vzde-
lávaní v tejto škole. Výročnú 
správu predkladá predseda RŠ 
vždy do 31. marca, obsahuje 
záznam  činnosti RŠ z pred-
chádzajúceho roka. Správu 
o výsledkoch a podmienkach 
výchovno-vzdelávacej činnos-
ti ZŠ (http://bit.ly/2dDbYjO) 
predkladá riaditeľka školy rade 
školy, ktorá ju po prerokova-
ní odporučí zriaďovateľovi na 
schválenie. Správa obsahuje 
informácie o predchádzajúcom 
školskom roku . 

Na zbieranie podnetov a ná-
zorov (nie anonymných) zo 
strany zainteresovaných (uči-
teľov, žiakov, rodičov) bude na 
stránke obecného úradu zria-
dená e-mailová adresa radasko-
lyhs@gmail.com. 

RZ pri MŠ a ZŠ a rada školy

Žiaci sa po prázdninách vrátili do čerstvo vymaľovaných tried, v niektorých pribudli aj nové 
interaktívne tabule. Čas nových povinností nastal nielen deťom, ale aj nám – rodičom. 

Naši prváci ruka v ruke s deviatakmi spoznávali všetky zákutia školy

Členovia rady školy
Zástupcovia delegovaní zriaďovateľom:

Jarmila Pavlačková, poslankyňa OZ
Ing. Peter Mierny, poslanec OZ
Ing. Jaroslav Papiernik, poslanec OZ 
Pavol Galko

Zástupcovia pedagogických pracovníkov:

PaedDr. Martina Hanusová, základná škola
Renáta Vidrnáková, materská škola

Zástupcovia nepedagogických pracovníkov:

Renáta Štefánková

Zástupcovia rodičov:

Monika Prosňanská, základná škola 
Pavol Kebísek, základná škola
Mgr. Janka Štefánková, základná škola
Roman Savka, materská škola 
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V auguste oslávila významné životné ju-
bileum naša spoluobčianka Mgr. Mária 
Schulczová. 

Do Horného Srnia prišla a za školskú 
katedru sa postavila v roku 1968. Od tohto 
roku jej prešlo rukou nespočetné množstvo 
žiakov, ktorým vštepovala poznatky hlavne 
z ruského jazyka a výtvarnej výchovy. Popri 
svojej práci a taktiež i teraz, počas užívania 
si dôchodku, je členkou Zboru pre občian-
ske záležitosti pri OZ v Hornom Srní, kde 

nás svojím príjemným a milým vystupova-
ním sprevádza na rôznych spoločenských 
akciách. 

Spolu s manželom Mgr. Petrom Schul-
czom zozbierali od našich spoluobčanov  
množstvo exponátov, ktoré v minulosti 
slúžili našim obyvateľom. V suteréne školy 
vytvorili Izbu ľudových tradícií, aby nám 
zachovali dedičstvo našich otcov a materí.

Pri príležitosti životného jubilea jej pra-
jeme veľa zdravia, šťastia, životného elánu 
a veľa dôvodov na radosť. 

redakcia

Dlhoročná učiteľka oslavuje jubileum

škola

V hodnotení škôl školského portálu iNeKO je naša škola štvr-
tá najlepšia v Trenčianskom kraji a sedemnásta najlepšia na 
Slovensku. 

Rebríček bol zostavený podľa výsledkov testovaní žiakov Mo-
nitor 5 a Monitor 9. V Trenčianskom kraji bolo hodnotených 92 
škôl, na celom Slovensku sa hodnotilo 679 škôl. 

Je to výsledok spoločnej práce učiteľov, žiakov a určite aj rodi-
čov, ktorí sa svojim deťom venujú a podporujú ich vzdelávanie. 
A my – rodičia by sme  mali prispieť k tomu, aby sa škole, do 
ktorej chodia naše deti, takto darilo aj v ďalších rokoch.

Naši žiaci patria medzi  
najlepších v kraji

Máme nových prvákov

Najlepšie školy trenčianskeho kraja  
podľa výsledkov žiakov

Poradie Škola Body

1. Základná škola, Slov. partizánov 53, 
Považská Bystrica 8,8

2. Základná škola, Odborárska 1374, 
Nové Mesto nad Váhom 8,4

3. Základná škola, Dlhé Hony 1, Trenčín 8,2

4. ZŠ s MŠ Václava Mitúcha, Školská 2, 
Horné Srnie 8,1

5. Základná škola, Kubranská 80, Trenčín 8,1

6. Základná škola, Sídlisko SNP 6, 
Trenčianske Teplice 8,0

7. ZŠ s MŠ H.Gavloviča, Školská 369, 
Pruské 7,9

8. Základná škola, Slovanská 7, 
Považská Bystrica 7,8

9. Základná škola, Hodžova 37, Trenčín 7,8

10. Základná škola s MŠ, Školská 7, 
Bojnice 7,6

Začal sa nový školský rok 2016/2017. Do školských lavíc v našej obci zasadlo 217 žiakov, 108 
chlapcov a 109 dievčat.
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Keby žila moja babka Jo-
zefína, určite by mi polovicu 
zoznamu vyškrtala a priniesla 
čerstvý tovar priamo zo svojej 
záhrady alebo komory napl-
nenej domácimi „dobrotami“. 
Babka bola obchodníčka, vede-
la, čo sa predáva, čo nie, pozna-
la nákupné zoznamy svojich 
zákazníkov. Keď sa privydala 
do Horného Srnia, s dedkom 
si vo svojom dome na Hor-
nom konci (u Vrtlov) otvorili 
v 40-tych rokoch mäsiarstvo.  
V roku 1948 v čase znárodňo-
vania súkromných podnikov 
bol obchod odobratý aj mojim 
starým rodičom. Dedko Alo-
jz Papiernik v roku  1952 ako 
36-ročný zomrel a babka ostala 
s tromi malými deťmi sama. 
Život to určite nebol ľahký, ale 
ako hovorí moja mama, vždy 
sa našli dobrí ľudia, ktorí im 
pomohli.

Po zoštátnení mäsiarstva 
bol v jeho  priestoroch dočas-
ne zriadený zelovoc, neskôr 
mliekareň. Mlieko sa do nej 
dovážalo vo veľkých konvách 
a majitelia kráv museli odo-
vzdávať povinnú  čiastku (kon-
tingenty) z domáceho mlieka, 
ktoré sa potom odvážalo do 
mliekarne. V rámci moderni-
zácie obchodu sa začali stavať 
aj prvé samoobsluhy (dnešná 
JEDNOTA) a tam babka po 
zavretí obchodu na Hornom 
konci pracovala. 

Od kupcov k obchodom

Keďže v minulosti územím 
Vlárskeho priesmyku viedla 
slávna Jantárová cesta, môže-
me predpokladať, že prví ob-
chodníci sa na našom území 
pohybovali už v tomto obdo-

bí. (Jantárová cesta existovala 
už v 2. storočí pred Kristom). 
„O skutočných obchodníkoch 
môžeme hovoriť až z rokov rich-
tára Mikuláša (1549), ktorý 
vlastnil mlyn (Galkovci) a ro-
diny Pavlackých, ktorí vlastni-
li mlyn v Rajkovci,“ spomína 
bývalý obecný kronikár Alojz 
Krajči. „Je známe, že vymieňa-
li aj menšie množstvo zbožia 
za určitú hmotnosť múky, a tak 

uskutočňovali malé obchodné 
transakcie.“ Okolo r. 1620 žil 
u nás napr. Ján Kleník, ktorý 
varil sanitru (surovinu na vý-
robu pušného prachu) výlučne 
pre hrad v Trenčíne a Bánov-
ciach. Neskôr (po r. 1700) boli 
v obci napr. mäsiar, pekár či 
podomový obchodník. 

Rozvoj čisto obchodnej čin-
nosti je v našej obci spojený 
s prisťahovaním židovských 
občanov, ktorí obchodovali s 
potravinami. Rodina Kohnov-
cov sa udomácnila na Kamenci 
(pri novom moste), na Hornom 
konci a ich zať Rosemberger 
tiež na Hornom konci, kde 
mali aj obchod.

20. storočie

Viacerí si spomenuli na pána 
Jozefa Cabalu – Jožina, invali-
da na vozíku, ktorý bol vraj 
skvelým obchodníkom. Pôvod-
ná stavba (neskôr zelovoc, dnes 
obchod u p. Žofčina) bola na 
menšej výmere a predávali sa 
tam písacie potreby, dopisni-
ce, tabak, ale aj maškrty. Pán 
Krajči si spomína na vzácnu 
sladkosť – Habešanskú guľu, 
ktorou ho Jožino odmeňoval 
za drobné zdravotnícke práce. 
Napriek tomu, že bol p. Ca-
bala na vozíku, založil aj riadil 
tzv. Úverové družstvo, ktoré za 
nízky úrok pomáhalo pôžička-
mi najmä pri stavbe rodinných 
domov.

Ďalším známym obchod-
níkom bol Alojz Zajác, rodák 
zo Sv. Sidónie. Pôvodne sa 
komplex volal Maso a uzeniny 
–  Alois Zajíc a slúžil na prípra-
vu zvierat na porážku, spraco-
vanie surovín na rôzne druhy 
mäsových výrobkov, skladova-

nie (ladovňa) a predaj. Dom 
stál na Súhradskej ulici (dnes 
prázdny pozemok vedľa CBA). 
Mäsiarstvo bolo aj u Mojtov na 
Vrbovej ulici, aj oproti „u Ha-
sidla“, „u Michálika“.

Obchod – Konzum u Polo-
movcov (Kamenecká ul., pri 
lávke) je jednou z mála stavieb, 
ktorá dodnes stojí. Boli v ňom 
zamestnaní aj občania z iných 
dedín, napr. pán Kubovič.

Na rozhraní Družstevnej 
a Prúdovej ulice mali v rokoch 
1953 – 1961 Kebískovci ob-
chod Zelenina a ovocie (dom 
rod. Tallovej). Po vzniku sa-
moobsluhy na Súhradskej ulici 
sa tam podobne ako iné obcho-
dy presťahoval aj zelovoc spolu 
s predavačkou Tonkou Kebís-
kovou. Spomenuli ste si aj na 
pekára Doboša na Družstev-
nej ulici a obchodníka pána 
Sitáša. V budove obecného 
úradu (dnes potraviny Galko) 
bolo železiarstvo – priemy-
selný tovar (p. Krajči starší). 
V dnešnom parku sa predával 
textil, v neskoršom období vy-
rástla veľká obchodná budova 
Textil – Odevy presne oproti 
(dnes CBA).  Textil a látky sa 
na Súhradskej ulici predáva-
li aj v deväťdesiatych rokoch 
(p. Králik, dnes zbúraná budo-
va pri zmrzline). V obchodnom 
komlexe na Rozmarínovej ulici 
(dnes textil, domáce potreby, 
bar) sa vystriedalo viacero ob-
chodov: mäsiarstvo (u Ruda), 
mliekareň, drogéria, neskôr 

opäť mäsiarstvo a na poschodí 
cukráreň. V minulosti sa pre-
dávalo aj vo vedľajšom dome 
u Králikov na Vrbovej ulici, 
kde predával pán Novotný. Za 
obchodníkov sa tam učili aj 
srňanskí mládenci.

Obchody mimo centra

Väčšina obchodov sa sú-
streďovala v strede dediny, 
ale niekoľko ich bolo aj v šir-
šom okruhu. Na Čerňavom 
(dnešné parkovisko kamiónov) 
sa nachádzala budova, v kto-
rej okrem lekára bola aj krčma 
Kvetka a obuv. Takmer opro-
ti stáli potraviny U Kostkovej 
a bufet U Miša. Obchodík sa 
istú dobu vraj nachádzal aj na 
Železničnej ulici – v budove 
po robotníckej ubytovni, kde 
bývala aj tanečná sála. Obchod 
(mliekareň, syry) sa nachádzal 
aj v časti Rybníky. A  obchod-
níkov by ste kedysi stretli aj 
v časti Zábava, kde oddycho-
vali počas obchodných ciest 

a na tomto mieste prepriahali 
kone.

V dobe hypermarketov

Aj napriek množstvu super-
marketov si aj dnes môžeme 
„doma“ kúpiť základné potra-
viny, domáce potreby, textil, 
hračky, kvety či drogériu. Ob-
rovské nákupné vozíky sa do 
týchto obchodov síce nezmes-
tia, ale aspoň sa nám tak často 
nestane, že nakúpime plno ne-
potrebných vecí. A ešte ku ko-
šíkom – mnohí si s úsmevom 
spomenuli na staré drôtené 
košíky, ktoré trhali „silonky“, 
a nákupné tašky „sieťovky“, 
s ktorými stáli v nekonečne dl-
hých radoch  na banány a man-
darínky.   

Ďakujem všetkým, ktorí mi 
poskytli informácie, a ak ste si 
spomenuli ešte na ďalších ob-
chodníkov v našej obci, bude-
me radi, ak nám tieto informá-
cie doplníte.                                                                                                                                       

eva Šumichrastová

Kde sme nakupovali 
v minulosti
Pozná to hádam každý. Maslo, cukor, pečivo, mlieko, syr... 
Siahodlhé zoznamy nákupov na našich chladničkách, v zápis-
níkoch, mobiloch sú nerozlučnou súčasťou nášho života.

Zamestnanci Jednoty na Súhradskej ulici – 70. roky

Otvorenie predajne Textil – Odevy, ktoré sídlilo v priestoroch predajne cBA

Starý textil v parku oproti dnešnej predajni cBA

história
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Milí športoví priatelia! V tomto roku usporiadal nohejba-
lový klub Horné Srnie už 7. ročník medzinárodného turnaja 
v nohejbale trojčlenných družstiev. Turnaj sa konal 23. aprí-
la a bol usporiadaný  na počesť 71. výročia oslobodenia obce 
Horné Srnie. Na otvorení turnaja sa zúčastnili starosta obce 
Jozef Húserka, poslanec NR SR MUDr. Jaroslav Ridoško 
a predseda OR SNS Peter Brázda.

Celkovo sa turnaja zúčastnilo 10 družstiev, z toho štyri 
zo zahraničia. Už tradične išlo o družstvá z Brumova, zo 
Vsetína a z Ústí u Vsetína. V tomto roku sme po prvýkrát 
privítali aj družstvo z Dubnice nad Váhom a zmiešané 
družstvo z Dolnej Súče a Trenčína. Štyri družstvá postavil 
náš klub nohejbalistov z Horného Srnia.

Po tuhom boji zvíťazilo družstvo Brumov „A“. Druhí 
boli nohejbalisti JUHA Kankunen zo Vsetína a prvú trojicu 
doplnil tím PEGAS z Ústí. Nasledovali MALARI Horné 
Srnie, Jurdákovci, AMATÉRI, Brumov „B“, MONSUM, 
Vin Cent Dubnica Nad Váhom a STAVMAT Trenčín.

Ocenení boli aj: najvšestrannejší hráč Petr Fido z Pegasu, 
najlepší rozohrávač Václav Raška z Brumova „A“ a najlep-
ší smečiar Zdeněk Uhřík z družstva Juha Vsetín. Prvé tri 
družstvá  boli odmenené pohármi a najlepší hráči vecný-
mi cenami. Ceny odovzdal starosta obce Horné Srnie Jozef 
Húserka.

Všetky zúčastnené družstvá obdržali vecné ceny od 
sponzorských spoločností. Do turnaja prispeli:  STAVMAT 
Stavebniny, s. r. o., OÚ Horné Srnie, SNS – Peter Brázda, 
Pavol Papiernik – rezbár, VODO-TOPO-PLYN Zúbek, 
Projekcia B. M., Autoservis Pegas Trenčín, Stavebniny Ma-
liška Partizánske, Stavex Topoľčany, Zemanovič Transport, 
Transbet Oravský Podzámok, KP Real Trenčín, Stav. spol. 
Breznický, CEMMAC, a. s., HAMÉ, a. s. a MV SR – do-
pravná polícia Trenčín.

Zúčastnení ohodnotili podujatie za mimoriadne vyda-
rené, a to nielen po športovej stránke, ale aj spoločenskej 
– opäť sa stretli priatelia zo susedného Česka i okolitých 
miest. Nohejbalisti sa rozlúčili s prísľubom účasti na ďalších 
turnajoch u nás, v Brumove, vo Vsetíne, prípadne i v Dub-
nici nad Váhom. 

ing. Milan Blaško

7. ročník medzinárodného 
nohejbalového turnaja

Zamestnanci spoločnos-
ti Cemmac, a. s., mali opäť 
po roku možnosť na spoloč-
né stretnutie. Vďaka vedeniu 
a podnikovým odborom boli 
v dňoch 17. a 18. júna usporia-
dané Dni cementárov.

V prvý deň sa v Dome kul-
túry v Hornom Srní uskutoč-
nila konferencia, počas ktorej 
manažment spoločnosti v krát-
kosti zrekapituloval dosiahnuté 
hospodárske výsledky pred-
chádzajúceho obdobia, srdeč-
ne pogratuloval jubilantom 
a na záver poďakoval všetkým 
zamestnancom za ich doteraj-

Dni cementárov
šiu usilovnú prácu. Príjemné 
stretnutie následne pokračova-
lo obedom, kde chuť do jedla 
znásobila živá hudba priprave-
ná pánom Piatrikom v sprievo-
de s pánom Adamčíkom. So-
bota bola určená športovému 
zápoleniu v areáli TK 2000, 
kde sa športoví nadšenci z ra-
dov zamestnancov zúčastnili 
turnajov v minifutbale, tenise, 
stolnom tenise a šachu. Pod-
ujatie bolo otvorené aj pre ve-
rejnosť, ktorá prišla podporiť 
hráčov v odhadovanom počte 
až 450 návštevníkov. Počas 
celého dňa bolo zabezpečené 

občerstvenie, no tiež bohatý 
program pre deti. Tie sa do sý-
tosti vybláznili na obľúbenom 
hrade na skákanie, skrášlili sa 
prostredníctvom maľovania na 
tvár a zahrali sa so skautmi zo 
117. zboru sv. Františka z Assi-
si. Cementárske dni vyvrcholili 
tanečnou zábavou, kde tanečný 
parket rozprúdil do nesko-
rých nočných hodín hudobný 
hosť Lunes band. Zamestnan-
ci Cemmac-u si toto tradičné 
podujatie jednoznačne užili 
a tešia sa na ďalší ročník spo-
ločných osláv Dní cementárov.         

eliška Horňáková

Srňanským cementom stavajú 
významné stavby

Obchodno-zábavné 
centrum Bory Mall 

Najnovšie nákupno-zábavné 
centrum v hlavnom meste bolo 
naozajstný „betónožrút“ – len 
na spevnené plochy sa minulo 
20-tisíc kubíkov betónu!

BMW centrum

Showroom s rozlohou 6 200 
m2 a dvoma galériami bol po-
stavený v rekordne krátkom 
čase počas piatich mesiacov.

Bytový komplex  

Nový Háj

Prvý komplex na Sloven-
sku, ktorý umožnil budúcim 
majiteľom spoluvytvoriť dis-

ceMMAc pomáha
Spoločensky zodpovedné konanie má od 

minulého roku v CEMMAC-u systém. Na 
to, aby boli prostriedky, ktoré sú k dispozí-
cii, čo najlepšie využité, spravodlivo rozde-
lené a aby priniesli čo najväčší úžitok, bol 
založený fond CEMMAC. Cieľom fondu je 
podpora projektov a aktivít z rôznych oblastí 
– od ochrany životného prostredia, cez šport 
a kultúru až po projekty na ochranu ľudských 
práv. 

V roku 2015 sme finančnou čiastkou vyše 
12 000 eur podporili štyri projekty:

• Tenisový klub TK 2000 v Hornom Srní,
• Futbalový klub Jednota v Hornom Srní,
• Základná škola s materskou školou Václa-

va Mitúcha v Hornom Srní,
• Bratia Svedkovci – podpora lokálnej hu-

dobnej skupiny pri vydaní CD.

V tomto roku disponuje fond približne po-
lovičnou sumou ako minulý rok. Prostried-
ky bude možné žiadať od druhej polovice 
októbra. Veríme, že aj takto môžeme prispie-
vať na dobré veci, ktoré môžu slúžiť nám všet-
kým alebo pomáhajú zlepšovať kvalitu života. 

Jana Pančíková

pozíciu svojho budúceho bytu, 
si v roku 2015 vyslúžil cenu 
komory architektov CE.ZA.R 
v kategórii obytných domov.

city Arena v Trnave

Architektovi Pavlovi Adam-
covi a jeho kolektívu sa po-
darilo naprojektovať kvalitný 
komplex, v ktorom sa futbalo-
vý štadión s kapacitou 19 200 
hostí spája s nákupným cen-
trom. Menej známym faktom 
je, že Arena stojí na 36-tisícoch 
kubíkov betónu takmer vý-
lučne z cementov CEMMAC. 
Stavba bola zaslúžene ocenená 
titulom Stavba roka 2015.

Rýchlostná cesta R2

Zo spomenutých stavieb vy-
čnieva aj stavba prvej rýchlost-

nej cesty na Slovensku, realizo-
vaná s cementmi CEMMAC: 
Úsek komunikácie R2 Pstruša 
– Kriváň. Cesta s dĺžkou niečo 
vyše 10 km skrátila dobu jazdy 
medzi obcami Pstruša a Kriváň 
o 6 minút a výrazne zvýšila 
bezpečnosť v tomto kedysi vy-
soko nehodovom úseku. 

 
Jana Pančíková, cemmac, a. s.

cement z ceMMAc-u sa tradične podieľa na viacerých vý-
znamných stavbách nielen na Slovensku, ale aj v okolitých 
krajinách. Minulý rok bol mimoriadne úspešný na realizácie, 
za ktoré by sme sa nemuseli hanbiť ani na európskej úrovni. 

city Arena v Trnave
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Odkedy sa venujete soko-
liarstvu? Ako ste sa k tejto 
záľube dostali? 

Sokoliarstvo je súčasťou 
môjho života a venujem sa mu 
už neuveriteľných štyridsať ro-
kov. Prvého malého sokolíka 
som získal, keď som mal šest-
násť rokov. Práve sme sa pre-
sťahovali do Nemšovej a pri 
objavovaní pre mňa dovtedy 
neznámej prírody lužného lesa 
okolo Váhu, ktorý už, bohužiaľ, 
neexistuje, som objavil hniezdo 
straky, v ktorom hniezdil sokol 
myšiar, nazývaný aj pustovka. 
Neodolal som a jedno mlá-
ďa som si vybral netušiac, že 

som práve nadviazal dlhodobý 
vzťah. Nevedel som, ako ho 
cvičiť, a preto mi po dorastení 
asi po mesiaci uletel. Jednak 
som sa nemal  koho spýtať, ako 
na to, a literatúra k sokoliars-
tvu bola prakticky nedostupná. 
Pri ďalšom dravcovi som mal 
však viac šťastia, pretože som 
medzičasom náhodou stretol 
študenta lesníckej školy, ktorý 
sa sokoliarstvu už dlhšie veno-
val. To bola studnica vedomos-
tí, z ktorej som dlho čerpal. 
Medzičasom sa objavila aj ne-
jaká literatúra a tiež som na na-
šich sokoliarskych stretnutiach 
nadviazal kontakty s inými, 
rovnako postihnutými, kolega-
mi, kde sa vymieňali skúsenos-
ti z výcviku a neskôr aj chovu 
dravcov.

Čo musí urobiť človek, aby sa 
stal sokoliarom?

Predovšetkým musí v sebe 
objaviť tú esenciu, ktorá ho pri 
tejto záľube udrží. Ak sa to už 
raz stane a iskra preletí, ostat-
né je len administratíva – síce 
nevyhnutná, ale podľa mňa nie 
podstatná. Sokoliar musí byť 
držiteľom poľovného lístka,  
pretože chce s dravcom loviť, 
a navyše musí zložiť aj sokoliar-
sku skúšku.

Čo všetko táto záľuba obná-
ša? Koľko času vám to denne 
zaberie?

Dravec je živý tvor, a preto 

sa mu človek musí denne ve-
novať. Nedá sa zavesiť na kli-
nec ako puška a pokiaľ chce 
sokoliar mať z tohto koníčka 
radosť, tak takmer denne musí 
dravec lietať navoľno. Podľa 
druhu dravca je potrebný čas 
lietania v rozsahu niekoľkých 
minút až hodín. Ja sa venujem 
výhradne výcviku sokolov a tu 
sa dá výcvik skoncentrovať asi 
do jednej hodiny denne, preto-
že lietanie je veľmi intenzívne. 
U iných druhov sokoliarskych 
dravcov, napr. jastraba, je to aj 
niekoľko hodín. To, samozrej-
me, ide o vlastný výcvik. Popri 
tom treba nejaký čas venovať 
obyčajnej starostlivosti, ako je 
čistenie priestorov, príp. zaria-
dení, kde sa dravce nachádzajú, 
získavaniu potravy pre ne atď. 

Aj keď sa to zdá byť veľmi ča-
sovo náročná záľuba, nie je to 
v skutočnosti až také drama-
tické, ak si uvedomíme, koľko 
času sme ochotní nechať pred 
televízorom alebo počítačom.

Podporuje vás v tejto záľube 
rodina?

Pri takejto záľube sa, sa-
mozrejme, rodina nedá obísť. 
Mám ich však dobre vycviče-
ných a prinajmenšom to ni-
komu neprekáža. Naozaj sa to 
stalo neoddeliteľnou súčasťou 
môjho životného štýlu a rodina 
to plne rešpektuje. Netlačím 
nikoho do nejakej zásadnej po-

moci, ale pri náročnosti môjho 
zamestnania a aj iných povin-
ností mi občas rodina pomôže. 
Ich pomoc sa ale netýka pria-
mo dravcov, ale skôr pomoci 
s chovom iných zvierat, ktoré 
sú pri chove a výcviku potreb-
né. Ja chovám holuby, prepeli-
ce, bažanty, morčatá a sliepky, 
popri tom máme dvoch psov 
a žena si dopriala luxus v po-
dobe dvoch mačiek, takže tu je 
pomoc rodiny veľmi vítaná, aj 
keď občas ofrfľaná (úsmev).

Koľko a aké vtáky chováte?
Postupom času som sa za-

meral výhradne na sokoly pre 
ich fantastický lovecký štýl. 
Donedávna som nejaké sokoly 
aj odchovával, ale tohto som 
sa vzdal, hlavne pre množstvo 

kontrol a povolení, ktoré sú 
k tomu potrebné. Takže mám 
jedného dravca na lietanie, ďa-
lej dožíva u nás jeden starý so-
kolí dôchodca, ktorý má neu-
veriteľných dvadsaťjeden rokov, 
a jeden poranený sokol, ktorý 
prišiel o časť krídla pri úraze na 
elektrickom stĺpe. V čase naj-
väčšej slávy bolo u nás až okolo 
pätnásť sokolov, ale to už bolo 
naozaj veľmi zaťažujúce. Dosť 
často sa u nás prechodne vy-
skytne nejaký dravec, ktorého 
niekto nájde neschopného letu. 
Tu väčšinou ide o prechodnú 
indispozíciu a po krátkom čase 
niekoľkých málo dní rekonva-
lescencie dravca vypustím. 

Kde sa dajú sokoly zohnať?
V súčasnosti  je dostupnosť 

dravcov dosť veľká a nie je po-
trebné nelegálne (a dosť prísne 
trestané) vyberanie dravcov 
z voľnej prírody. Aj na Slo-
vensku je niekoľko schopných 
chovateľov, ktorí môžu záu-
jemcovi bez väčších problémov 

poskytnúť akéhokoľvek dravca 
za cenu, ktorá  je prístupná. 
Samozrejme, cez internet sa dá 
už dnes kúpiť takmer všetko, 
vrátane dravcov, ale ja upred-
nostňujem známeho chovateľa, 
od ktorého viem, čo môžem 
očakávať.

Vyžadujú si nejakú špeciálnu 
starostlivosť?

Tak ako každé zviera aj 
dravcom v zajatí sa musí dať, 
čo potrebujú, ak majú byť 
nielen zdravé, ale navyše aj 
schopné lovu divej zveri. Musia 
mať dokonalé operenie, drápy 
v dobrom stave a mnohé iné 
maličkosti. Tomu zodpovedá aj 
ich umiestnenie, strava a aj ve-
terinárna starostlivosť. Máme 
šťastie, že v našich končinách 

je toto viac-menej prirodzené 
na rozdiel napr. od arabských 
krajín. Mal som nedávno mož-
nosť navštíviť Emiráty, kde je 
sokoliarstvo naozaj nesmierne 
populárne, ale napr. na umiest-
nenie sokolov používali drahé 
klimatizované komory, inak by 
v ich horúcom púštnom pro-
stredí nemohli normálne fun-
govať.

Kto vám s tým pomáha?
Bohužiaľ, nenašiel som veľa 

nasledovníkov tejto záľuby, 
a tak sa musím väčšinou spo-
ľahnúť na rodinu, príp. kama-
ráta Mira Jurigu,  ktorý sa tejto 
záľube tiež už dlhú dobu venu-
je.  Asi  je to naozaj buď veľmi 
náročná, alebo neatraktívna 
záľuba, pretože ak sa aj nejaký 
nový adept objaví, pomerne 
rýchle vychladne a skončí. Je 
nás naozaj iba zopár.

Čo sokoly žerú? Kde zháňate 
žrádlo?

Dravce a sokoly zvlášť sú 
veľmi náročné na kvalitnú 
potravu, pretože v ich priro-
dzenosti je loviť a následne sa 
kŕmiť na čerstvej koristi. Preto 
na kŕmenie používame veľmi 
rôznorodú potravu. Gro tvo-
ria brojlerové neštandardné 
kurčatá z farmy a jednodňové 
kohútiky z liahní. Popri tom 
chovám prepelice, morčatá 
a holuby ako doplnok potravy  
a občas musím dokúpiť hovä-
dzie srdcia. Denná spotreba 
čistého mäsa je asi 200 gramov 
na dravca.

Treba s nimi trénovať? Ak 
áno, ako často? Ako vyzerá 
taký výcvik?

Keďže sokoly držím pre 
možnosť lovu, musia byť pra-
videlne na túto činnosť tré-
nované. Výcvik pozostáva 
z viacerých krokov, prvým je 
skrotenie a privykanie dravca 
na sokoliara, nasledujú základ-
né prílety na vábitko (atrapu 
predstavujúcu korisť, na kto-
rej je dravec pravidelne kŕme-
ný). V ďalšom kroku potom 
pristupuje kondičný tréning, 
keď sokol musí letieť do veľkej 
výšky, často viac ako 500 m, za 
drakom. Takto sokol získava 
kondíciu pre lov divej koristi, 
ktorý je veľmi náročný, preto-
že potenciálna korisť je denne 
prirodzene preverovaná v prí-
rode. Uloviť takúto korisť nie 
je naozaj ľahké a býva to skôr 
výnimka. Ja sa zameriavam na 
lov bažanta a tu je popri soko-
lovi nevyhnutná aj dobrá práca 
loveckého psa. Našťastie, moja 
fenka českého fúzača Betina je 
mimoriadny talent.

Je vás v Srní viac sokoliarov?
Bohužiaľ, nemáme veľa na-

sledovníkov. Popri mne a Mi-
rovi Jurigovi nie je v našej obci 
aktívny sokoliar, aspoň o ňom 
neviem. Celkovo je to pomerne 
raritná záľuba, pretože Sloven-
ský klub sokoliarov združuje 
len čosi viac ako 250 sokolia-
rov. Na druhej strane sa máme 
všetci možnosť osobne poznať.

Keď sa lov vydarí, je to 
neopísateľný pocit
S klobúkom na hlave a v spoločnosti svojich zvierat Ján Kebísek spoľahlivo budí pozornosť 
všade, kde sa zjaví. Vidieť živého sokoliara predsa len nie je bežná vec. Nedalo mi to neopýtať 
sa ho na detaily tejto netradičnej záľuby.
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Treba na to mať povolenie?
Legálny sokoliar musí byť 

členom Poľovníckeho zväzu 
a zároveň aj členom Slovenské-
ho klubu sokoliarov. Ak chce 
mať dravca, musí mať ešte aj 
povolenie na jeho držbu, preto-
že všetky dravce používané na 
sokoliarstvo sú chránené. Nie 

je to však neprekonateľný prob-
lém, ale treba to mať na pamäti. 
Slovenské sokoliarstvo historic-
ky používa tri druhy dravcov: 
sokoly, ktoré lovia z veľkej 
výšky a ich najčastejšia korisť 
je bažant. Nasledujú jastraby, 
loviace vypúšťaním z ruky na 
pomerne krátku vzdialenosť na 

zajaca alebo bažanta, a nako-
niec orly, ktoré sa zameriavajú 
na lov zajaca, líšky alebo srnčej 
zveri. Na rozličných sokoliar-
skych vystúpeniach sa môžete 
stretnúť aj s inými dravcami, 
ale tie väčšinou nie sú na lov 
zveri v jej prirodzenom prostre-
dí  vhodné.

Keď peň slnko zohrieva, 
hrozienečko dozrieva.

Tak je to aj v tomto roku, 
keď kráľovské mesto Uherské 
Hradište, srdce Slovácka, už 
po štrnástykrát otvorilo svoju 
náruč pre všetkých milovníkov 
vinárskych tradícií, ľudových 
piesní a tancov.

Na Masarykovom námestí 
boli otvorené slávnosti vína už 
v piatok večer. Predstavený bol 
mikroregión Buchlov – Borši-
ce, Modrá, Bŕestek, Buchlovi-
ce, Stŕíbmice, Stupava, Veleh-
rad a iné obce.

V sobotu o deviatej hodine 
sa na Vinohradskej ulici kona-
lo defilé štyritisíc účinkujúcich 
pod názvom Poďme všici do 
Hradišťa.

Taktiež Slovenský zväz te-
lesne postihnutých v Hornom 
Srní zorganizoval pre svojich 
členov zájazd a do Hradišťa 
prišli. Záujem o takú akciu bol 
veľký, autobus bol naplnený do 
posledného miesta.

Slávnosti boli veľmi dobre 

zorganizované. Iniciátorom tej-
to krásnej akcie bol slovácky se-
nátor a podnikateľ Ivo Valenta. 
Vďaka patrí všetkým, ktorí sa 
na organizovaní podieľali.

Pán Stanislav Blaha, primá-
tor mesta Uherské Hradište, 
sa pričinil o krásnu atmosféru 
tým, že sprístupnil všetky kul-
túrne pamiatky.

Program bol rozdelený do 
viacerých častí mesta. My sme 
mali možnosť pozrieť si všetky 
vystúpenia, ktoré sme si vybrali 
podľa programu – ten sme do-
stali od pána Blahu už v auto-
buse, začo mu ďakujeme.

Na Masarykovom námestí 
sa konal Hradištský jarmark. 
Ponúkali svoje tradičné výrob-
ky, keramiku, výrobky z kože, 
skla, z dreva a rôznych iných 
materiálov, ale nechýbalo ani 
dobré jedlo, stánky s burčia-
kom, sladké i slané koláče, za-
plnený bol aj vínny stan, kde 
prebiehala degustácia vín.

K tomu všetkému sa na hlav-
nom pódiu vystriedalo množ-

Slovácke slávnosti vína Kvíz
1. Ktorá významná osobnosť zakreslila do svojej mapy Moravy 
aj Horné Srnie ako pohraničnú obec, a to pod názvom Serni?   
a) Matej Bel
b) Ján Amos Komenský
c) Ján Baptista Ilešházi

2. Naším údolím viedla prvá železničná spojnica medzi Slo-
venskom a Moravou. V ktorom roku bola postavená?    
a) 1818
b) 1888
c) 1938 

3. Ktorá z nasledujúcich vlajok je jedným z troch symbolov 
našej obce?   
 a) b) c)  

4. Na námet ktorého historického predmetu z r. 1710 bol vy-
tvorený súčasný erb obce s vyobrazením sv. Jána Nepomucké-
ho? 
a) pečať
b) obraz
c) kronika

5. Ako sa volá potok, ktorý tvorí prirodzenú hranicu medzi 
Slovenskom a Moravou?  
a) Brumovka
b) Sidónka
c) Vlárka

6. V ktorom pohorí pramení rieka Vlára? 
a) Vizovická vrchovina
b) Jeseníky
c) Biele Karpaty

7. Dĺžka rieky Vláry na Slovensku je 10,5 km. Viete, aká je jej 
celková dĺžka od prameňa až k ústiu? 
a) 35 km
b) 42,5 km
c) 64,5 km Správne odpovede: 1b, 2b, 3c, 4a, 5c, 6a, 7b

Dym zamoruje dedinu
Napriek tomu, že v obecnom rozhlase pravi-
delne žiadame občanov, aby v zmysle záko-
nov: 
a) nakladali riadne s odpadmi, separovali 

odpad...; 
b) nepúšťali voľne psy, nedovolili im voľne sa 

pohybovať po obci;
c) nespaľovali biologicky rozložiteľný odpad 

atď. atď.; 
v piatok 16. septembra podvečer jedno 

alebo viaceré (a hoci vždy komunikujeme 

Je to drahý koníček?
Každý koníček je pre nezain-

teresovaného pozorovateľa dra-
hý a tento nie je výnimkou, ak 
sa naň pozeráte cez peňaženku. 
Ak si odmyslíme kúpu dravca, 
kde cena je veľmi rôzna, tak 
musíte dravca opatriť vybave-
ním, ako sú putká, roľničky 
alebo čapička. Musí byť niekde 
umiestnený, najlepšie vo vhod-
nej voliére, tiež ho potrebujete 
denne kŕmiť dobrou potravou 
a občas sa nevyhnete návšteve 
veterinára. Ak s ním trénujete, 
potrebujete mať telemeter na 
jeho rýchle dohľadanie. Ak ho 
pripravujete na lov, jeho schop-
nosť lovu sa musí trénovať na 
cvičnej koristi. Niektoré veci sa 
z tohto hrubého prehľadu dajú 
vyrobiť či dochovať, ale zostáva 
dosť toho, čo sa musí kúpiť.

Rozoznajú vás vtáky napr. 
podľa hlasu?

Dravce majú výborný zrak, 
a preto chovateľa rozpoznávajú 
najprv pohľadom, avšak po-
stupom času ma spoznávajú aj 
podľa hlasu. Stalo sa mi, že so-
kol zostal vonku cez noc, a keď 
som ho za hlbokej tmy podľa 
telemetra našiel, tak priletel 
ku mne, keď som ho známym 
zvukom presvedčil, že som to 
ja. Niekedy si k svojmu chova-

teľovi dokážu vytvoriť až taký 
hlboký vzťah, že ho pokladajú 
za svojho partnera. Toto sa vy-
užíva pri chove hybridov, keď sa 
takto cielene pripravené dravce 
inseminujú umele a dochovajú 
sa také typy dravcov, ktoré sa 
v prírode nenachádzajú. 

Videla som vás na akcii sv. 
Hubert. Kde sa ešte prezen-
tujete?

Hubert je naša srdcovka, 
kam sa každoročne rád vra-
ciam. Je to však v období 
mimo lietacej sezóny, pretože 
práve v tomto čase dravce me-
nia operenie a ich schopnosť 
lietania je dosť obmedzená. 
V čase od septembra do febru-
ára, keď je vrchol sokoliarskej 
sezóny, je viacero loveckých 
akcií, na ktorých sa podľa ča-
sových možností zúčastňujem. 
V rámci sokoliarskeho klubu 
som bol dvakrát v Anglicku 
a raz v Emirátoch na Svetových 
sokoliarskych festivaloch a raz 
v USA na zasadaní Svetovej so-
koliarskej asociácie. Popravde 
som najradšej v revíri s drav-
com a psom. Ich vzájomná sú-
činnosť je pre mňa fascinujúca 
a keď sa let a lov vydarí, je to 
skutočne neopísateľný pocit.  

 
lýdia Murárová

stvo tanečníkov, spevákov a ka-
piel – Boršičanka Blatnička, 
úžasné vystúpenie predviedol 
súbor Sarvár z partnerského 
mesta Sarvár v Maďarsku. Na 
Marianskom námestí vystú-
pila tanečná skupina Kalíštek 
s programom Po kalíšku dáme. 
V Prístave koncertovali Muzi-
kantské lode, plavili sa Baťovým 
kanálom do prístavu Jarošov, 
kde výletníkov hostili v Jaro-
šovskom pivovare. Navštívili 
sme radnicu, kostol, v ktorom 
sa svätila úroda, takže o kultúru 
a pekné zážitky nebola núdza.

Domov sme sa vracali prí-
jemne unavení. Slniečko nám 
hrialo na hlavy, vínečko nás 
hrialo v bruškách, ale najviac 
nás hrial pri srdci pocit, že 
sme zažili a videli atmosféru 
Slávností vín v Hradišti. Už sa 
tešíme na ďalšiu akciu usporia-
danú ZŤP.

Ďakujeme výboru najmä 
predsedovi ZŤP za krásne zor-
ganizovaný výlet.

Vilma Martišková

slušne, teraz nevyberám slová) drzé hovädá 
zapálili seno, vňate alebo niečo zelené, čím 
zamorili od cca 19.30 hod. až do hlbokej noci 
celú obec nedýchateľným dymom. 

Každý súdny človek musí vedieť, že ak 
cez deň vystúpi teplota na 24 – 27 °C, ve-
čer si každý rád vyvetrá. Tiež som vetral a do 
polnoci bolo neustále (aj vzhľadom na to, že 
večer je inverzia) nedýchateľné ovzdušie. Pro-
sím všetkých, zamyslite sa. 

Jozef Húserka, občan Horného Srnia 
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Tábor sa odohrával v roku 
2538 a niesol sa v duchu za-
chránenia Zeme. Ľudstvo ju 
totiž tak znečistilo, že bolo nú-
tené presťahovať sa na planétu 
Pandora. Aby sa mohlo vrátiť 
späť, bolo potrebné obnoviť jej 
životné zložky – a to bola naša 
úloha. V ôsmich vedeckých tí-
moch sme zbierali atómy, naj-
dôležitejšie časti existencie. Za 
ne sme si následne kupovali 
časti ekosystémov, ktoré nám 
predávala Databanka. 

Drsné skúšky

Matka príroda nám kaž-
dý deň dávala najavo, že sa na 
ľudstvo hnevá. Silné búrky nás 
dávali niekoľkokrát do pozoru. 
Koryto Vláre sa nebezpečne 
rozširovalo a silný prúd odnie-
sol aj náš most, na ktorom sme 
sa riadne narobili. Bol naším 
spojivkom s okolitým svetom 
a boli sme naň patrične hrdí. 
Príroda to ale zariadila inak. 
Našťastie máme v povinnej vý-
bave gumáky a v hlavách pri-
pravený aj „mokrý program“, 
takže sme sa nenudili ani počas 
dažďov. 

Vedecké tímy v akcii

Každý deň sme pracovali na 
inom vednom odbore. V rámci 
pedológie sme robili s hlinou, 
hydrológovia filtrovali vodu, 

spoznávali sme súhvezdia, lie-
čivé rastliny, stromy, skúmali 
sme stopy živočíchov, hľadali 
nové nerastné suroviny a sna-
žili sa urobiť čo najviac pre zá-
chranu Zeme. Po piatich dňoch 
zbierania častí ekosystémov 
sme potrebovali už len palivo, 
aby sme sa vrátili na Zem. Len-
že kde ho zohnať?! A tak sme 
sa vydali za hľadaním rastliny,  
ktorá by obnovila našu obľúbe-
nú Databanku. Po úspešnom 
hľadaní (až v Brumove) sa nám 
ju podarilo zachrániť. 

Palivo bolo nájdené. A hurá 
na prieskum Zeme! Podmien-
ky na našej dočasnej planéte 
boli čím ďalej, tým horšie. Mali 
sme zamorený vzduch, a preto 
slabšie povahy museli opustiť 
našu planétu. V nedeľu nás 
prišli pozrieť mimoplanéťania, 
ktorí sa podobali na niektorých 
našich pozostalých vedcov. Tí 
nás pohostili koláčmi a prežili 
sme s nimi krásne poobedie.

Výcvik prežitia

Po transporte na Zem zažili 
skauti a skautky náročný vý-
cvik prežitia, tzv. puťák. Táto  
cesta mala simulovať naše prvé 
prieskumné výpravy na Zemi. 
Naším primárnym cieľom bola 
obec Žítková (ČR) pri obci 
Drietoma. Na túto náročnú 
cestu sme vyrážali plní energie 
z koláčov, ktoré sme „koštova-
li“ v nedeľu večer. 

Noc v divočine

Prvú noc sme strávili na 
prekrásnej lúke, z ktorej sme 
pozorovali hviezdy a planéty, 
a rozmýšľali, čo nás bude čakať 
na tej našej planéte, na Zemi. 
Hneď ráno sme vyrazili na 
cestu, ktorá viedla po sloven-
sko-českej hranici až k nášmu 
cieľu. Tú noc sme prespali 
v Žítkovej pri malej kaplnke, 
ktorá mala svoje čaro. Ešte 
nedávno tam vraj žili uznáva-
né ženy „bohyne“, ktoré vede-
li čarovať a liečiť. Aj my sme 
v týchto tajomných horách 
zažili nečakané nočné prekva-
penie. Niektorí z nás zložili 
skautský sľub. Odtiaľ sme sa 
vydali na dlhú a vyčerpávajúci 
cestu naspäť do táboriska. Tam 
nás privítali obrovskými osla-
vami a vavrínovými vencami, 
pretože sme sami zvládli cestu 
a boli sme pripravení ísť pre-
skúmať našu Zem a obnoviť na 
nej život. 

Takže, hor’ sa na záchranu 
Zeme!!!

Martin Šumichrast 
Veronika Papierniková

voľný čas

Tohtoročný tábor sa konal na našej domácej základni na Vlá-
re. 75 skautov z Horného Srnia, Nemšovej a Dolnej Súče sa 
31. júla vydalo na cestu za ďalším skautským dobrodružstvom.

Skauti na tábore 
zachraňovali planétu
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1. trasa: Kremenice – 
Fodorka – dedina

Dĺžka: cca 5 km
Čas: cca 2 hodiny

Túru začneme pri lanovej 
lávke, po ktorej prekonáme 
tok rieky Vláry. Pokračujeme 
okolo nového cintorína a hore 
Kopaničnou cestou sa dostane-
me na úpätie Kremeníc. Tu je 
možné poobzerať si zvieratká 
z miestneho salaša, prípadne 
si pochutiť na žinčici a syroch. 
Nasleduje výstup k vysielaču 
na Kremeniciach, odkiaľ sa 
nám otvorí krásny výhľad na 
stredné Považie a Strážovské 
vrchy. Pokračujeme po lúkach 
Borčickej doliny okolo lomu 
Cemmacu až na Fodorku, kde 
je hájovňa Stredoslovenských 
lesov. Zabočíme doľava a po 
asfaltovej zvážnici okolo rybní-
kov pod Slačami dole Sietnym 
sa dostaneme na štátnu cestu 
a dedina je na dohľad. 

2. trasa: Kremenice – 
Fodorka – Papradná 
– Vlársky priesmyk – 
dedina

Dĺžka: Kratšia trasa má 14 km, 
dlhšia má 22 km
Čas: Kratšia trasa – cca pol dňa, 
dlhšia trasa – celodenná túra

Trasa je po Fodorku zhodná 
s trasou č. 1. Na Fodorke zabo-
číme doprava a pokračujeme 
po asfaltovej zvážnici, ktorú asi 
po 500 m zľava križuje lesná 

cesta. Po tej pokračujeme asi 
3 km a prídeme do sedla pod 
Kráľovou, v ktorom si pozor-
ný turista všimne tri kopce. 
Pod sedlom je lúka Papradná, 
z ktorej je krásny výhľad na 
Bradelcia a Rokytku. Zostú-
pite k poľov-níckej chate, kde 
začína asfaltová zvážnica. Asi 
po 300 m prídete na križo-
vatku – vľavo sa dostanete na 
Vláru a po cyklotrase do dedi-
ny, vpravo si túru predĺžite asi 
o 8 km a cez Sidóniu sa dosta-
nete na Vláru a do dediny. 

3. trasa: Dedina – 
Fodorka – Dračia 
studňa chrásková 
– Vršatec – Sidónia – 
Horné Srnie
Dĺžka: cca 30 km
Čas: stredne náročná celodenná 
túra

Z obce sa hore Sietnym do-
staneme na Fodorku. Stále po-
kračujeme po asfaltovej zvážni-
ci až zostúpime do údolia, kde 
je križovatka. Vpravo je Gilian-
ka a Bolešov. Pokračujete však 
vľavo, kde sa asi po kilometri 
dostanete k Dračej studni. Je 
to najväčší tufový útvar Bielych 
Karpát. Je tu náučný chod-
ník, kde sa dozviete informá-
cie o vzácnych druhoch fauny 
a flóry, ktoré sa tu nachádzajú. 
Asi po 4 km sa dostaneme do 
sedla Chrásková, kde je hájov-
ňa, v ktorej si liečil tuberkuló-
zu spisovateľ Hugolín Gavlovič 
– autor knihy Valašská škola 

mravov stodola. S Chráskovej 
pokračujeme po žltej turistickej 
značke na Vršatec. Po krátkom 
občerstvení sa vraciame po čer-
venej turistickej značke cez Si-
dóniu a Vláru do dediny. 

4.trasa: Vŕšok – 
Kyselka – dedina

Dĺžka: cca 5 km
Čas: cca 2 hodiny

Po modrej turistickej značke 
vystúpime na Vŕšok. Nad 
skládkou dreva vstupujú do 
lesa tri cesty – vyberieme si tú 
vpravo, po ktorej postupujeme 
pohodlne asi 2 km. Potom ces-
ta prudko klesá a ústí na veľkej 
lúke nad kyselkou. Na kyselke 
sa občerstvíme a po cyklotrase 
sa vrátime do dediny. 

5. trasa: Po modrej 
a červenej turistickej 
značke

Po modrej turistickej značke 
sa dostaneme hore po Jarošo-
vom chodníku na Srnský vrch, 
pri chate sa občerstvíme. Po-
pod chatu vedie chotárna ces-
ta, po ktorej môžeme zostúpiť 
do Ihličného a dole Lánmi do 
dediny. Je to 8 km, cca 2,5 ho-
diny. Môžeme ale pokračovať 
ďalej po modrej značke na Li-
povec – Rokytku. Odtiaľ dole 
Rokytkou a Bradelciami na 
cyklozrub. Po cyklotrase do 
dediny je to asi 14 km a 4 ho-
diny. Na Rokytke ale môžeme 

ďalej pokračovať po modrej 
značke, ktorá pod Hrachovým 
ústí do červenej turistickej 
značky a dovedie nás na Grófo-
vú. Z Grófovej po žltej turistic-
kej značke zídeme cez smutný 
jarok do Antonstálu. Prejdeme 
okolo pietneho miesta, kde  
počas 2. svetovej vojny dopa-
dol Americký bombardér B-25. 
Obzrieme si lovecký zámok 
a dole dolinou zamierime do 

dediny. Trasa je dlhá asi 22 km 
a trvá 6 hodín. Na Grófovej ale 
môžeme pokračovať po červe-
nej značke cez Chladný okolo 
pralesnej bučiny na Javorník 
(796 m. n m). Z Javorníka po 
modrej značke zostúpime do 
Sv. Štěpána a okolo rieky Vláry 
sa vrátime do Horného Srnia. 
Trasa je dlhá asi 28 km a je to 
stredne ťažká celodenná túra. 
Na Javorníku však môžeme 
pokračovať po červenej značke 
na Čerešienky, Peňažnú, Na 
Koncích. Odtiaľ vedú turistic-
ké značky do Šanova a na Tr-
návku. Môžeme ale pokračovať 
ďalej po červenej značke okolo 
prameňa Olšavy, Žítkovej na 
Nový Dvúr. Tam si môžeme 
dať čapované pivko a vykročiť 
po žltej turistickej značke na 
záverečný úsek do Bojkovíc. 
Trasa je dlhá 50 km a je to ťaž-
ká celodenná túra. Z Bojkovíc 
sa dostaneme domov vlakom 
alebo autobusom. Z vlastných 
skúseností  je lepšie ísť ranným 
vlakom do Bojkovíc a odtiaľ 
absolvovať túto päťdesiatku do 
Horného Srnia.

Všetky trasy sú zjazdné aj na 
horskom bicykli a keď je dosta-
tok snehu, sú to krásne bežkár-
ske trate.

Trasy sa nachádzajú 
v CHKO Biele Karpaty s ná-
učnými chodníkmi, s infor-
mačnými mapami, miestami 
pre oddych, preto je potrebné 
správať sa ohľaduplne k prírode 
aj k turistickým zariadeniam 
a držať sa zásady: Čo si tam 
donesiem, to si aj odnesiem.

ing. Pavol Húserka

voľný čas

Hoci sú Kremenice pomerne nízky kopec, odmenia nás pekným 
výhľadom na dedinu, ale i širšie okolie.

Dračia studňa je najkrajšia v jeseni, keď jej okolie  
sfarbia padajúce listy.

9 turistických tipov na jeseň
Ak sa aj vám niekedy stane, že v nedeľu na obed ešte len začáínate rozmýšľať, čo s načatým 
dňom, máme tu pre vás niekoľko osvedčených turistických trás. Väčšina z nich je vhodná aj pre 
sviatočných turistov, stačí si len vybrať smer.

Krásnou atmosférou dokáže prekvapiť aj nehostinný kameňolom
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šport / spoločenská kronika

Spoločenská kronika

Navždy sme 
sa rozlúčili

Naši noví 
občania

6.7.2016 Marko Horný
12.7.2016 Michael Daňo
26.7.2016 Sabina Sekulová
4.8.2016 Pavol Kubíček
20.8.2016 Peter Kopunec
25.8.2016 Amália Turáková
26.8.2016 Dušan Patka
6.9.2016 Lívia Šimáková
8.9.2016 Liana Korienková

16.4.2016 Martin Bahno  
 a Klára Rachlerová 
 obaja z Horného Srnia

10.9.2016 Marcel Korienek 
 z Hrabovky 
 a Marta Papierniková 
 z Horného Srnia

17.9.2016 Michal Švajlenín 
 a Mária Horná
 obaja z Horného Srnia

17.9.2016 Daniel Remšík 
 z Dubnice nad Váhom 
 a Michaela Brindzová 
 z Horného Srnia

24.9.2016 Ivan Porubčan 
 z Hornej Poruby 
 a Eva Janečková 
 z Horného Srnia

23.6.2016 Miroslav Michálik
3.7.2016 Věra Černičková
24.7.2016 Milan Svedek
1.8.2016 Ladislav Bicskey
6.8.2016 František Vatrska
12.8.2016 Emília Prelovská
19.8.2016 Milan Majtán
24.9.2016 Eva Michalíková
24.9.2016 Anna Šenková

Manželstvo 
uzatvorili

Svoje články alebo námety 
posielajte na adresu  

lipovec@hornesrnie.sk

Za slnečného až horúceho letného 
počasia sa dňa 22. júla 2016 uskutočni-
lo športové popoludnie ZO SZTP Hor-
né Srnie v areáli futbalového štadióna. 
Po otvorení akcie predsedom organizá-
cie Štefanom Blahom začali prítomní 
členovia, ktorí sa zišli v hojnom poč-
te, súťažiť v pripravených tradičných 
disciplínach. O športové súperenie, 
povzbudzovanie i smiech nebola núdza. 
Každý sa snažil vyhrať, obsadiť 1. – 3. 
miesto v niektorej disciplíne, ktoré boli 
odmenené peknými sklenými pohármi. 
Nie vždy sa to však podarilo. Prítomní 
využili príležitosť k vzájomným rozho-
vorom pri počúvaní reprodukovanej 
hudby. Po športovom zápolení bol po-
daný guláš a smäd sa uhasil minerálkou 
alebo pivom. Na akcii bolo zavinšované 
jubilantom k ich životným jubileám. 
Výhercom jednotlivých súťaží odo-
vzdali ceny predseda organizácie Štefan 
Blaho a starosta obce Horné Srnie Jozef 
Húserka. V priestoroch konania akcie 
bola výveska s menami sponzorov, ktorí 
na akciu prispeli. Všetkým patrí naše 
POĎAKOVANIE, bez ich pomoci by 
sme takéto akcie nemohli uskutočniť. 
Členom sa akcia páčila, už teraz sa tešia 
na budúcoročnú.

e. Nosálová 

Športové 
popoludnie 
ZO SZTP 
Horné Srnie

Horskí cyklisti zdolávali 
srňanský chotár

Prebúdzam sa do sychravého rána, 
v hlave mi víria myšlienky, čo všetko 
treba ešte zariadiť a či vôbec pretekári 
prídu v tomto počasí. Hodím do seba 
raňajky, rýchlo sadám do auta a idem 
na cyklozrub, kde ma už čakajú Maťo 
so Zdenom. Po krátkej porade odchá-
dzam po stoly a lavice. Keď sa vraciam 
na cyklozrub, stretám auto s bratislav-
skou značkou. Šofér nervózne ťuká 
do navigácie, pristavím sa. Dám dole 
okienko a po krátkej debate už ideme 
spolu na cyklozrub. Rozmýšľam, či sme  
trochu nepodcenili označenie k miestu 
preteku. Zároveň ma ale teší, že v sy-
chravom počasí máme účastníka, ktorý 
k nám meral cestu až z Blavy. 

Prichádzam na cyklozrub, kde už 
v plnom prúde prebieha registrácia. 
Účastníci sú zo všetkých kútov Sloven-
ska, sem-tam je počuť i češtinu. Jemný 
dážď ustal a o desiatej stojí na štar-
te 54 pretekárov, ktorí si vybrali dlhú 
trať (dĺžka 45km/prevýšenie 1700 m). 
Favoritom je vždy usmiaty Kája Hártl 
(trojnásobný vicemajster Európy), ktorý 
bol i patrónom pretekov. V čase 10:15 
všetko ide tak, ako má, a preto sa i ja 
rýchlo prezliekam a pripravujem na 
štart krátkej trate (dĺžka 22km/prevý-
šenie 900 m).

Je odštartované, je nás 70. Začínam 
úplne z konca štartového poľa. Hneď 
na začiatku je jemný briežok, kde pred-
behnem približne polovicu pretekárov. 
Nasleduje krátky zjazd a popri rieke 
smerujeme k železničnému mostu na 
Vlári. Napájame sa na štrkovú zvážni-
cu. Viem, že ma čaká 6 km pozvoľného 
stúpania na Rokytku, preto sa nikam 
nenáhlim. Desať minút po štarte sa 
nám opäť spúšťa dážď. V hlave hľadám 
pozitíva. Jediné, čo mi napadlo, bolo, že 
sa aspoň neprehrejem, a tak pridávam 
do pedálov. Pred vrcholom vytvorím 
dvojičku s jednou pretekárkou. Ideme 
spolu celý úsek z Rokytky na Pekel-
níkovu chatu, kde stretneme i prvých 
pretekárov s problémami – jeden defekt 
a jedna spadnutá reťaz. V rýchlosti sa 
spýtam, či je všetko v poriadku, a po-
kračujem ďalej. Blížime sa k Jarošovmu 
chodníku, tento „single  track“ si po 
preteku pochvaľovala väčšina jazdcov. 
Chodník je trochu premočený, ale bez 
problémov zjazdný. O minútku sme už 

na Vŕšku a ja sa začínam tešiť na občer-
stvovačku. Prehodím pár slov s kolegy-
ňou, ktorá sa rozhodne pokračovať bez 
zastavenia. V skratke jej poviem, čo ju 
ešte čaká, a v tom už prichádzame na 
občerstvovací bod. Rýchlo do seba ho-
dím „jonťák“ a vodu, sadám na bicykel 
a pokračujem v jazde. Stúpanie hore 
Lánmi prináša so sebou prvú krízu. 
Už len čakám, kedy sa energia z jonto-
vého nápoja prenesie i do svalov. Pre-
chádzam najstrmší úsek, kríza opadla 
a smelo pokračujem ďalej. V diaľke vi-
dím  kolegyňu, s ktorou sme  sa držali 
polovicu trate, no sily na jej dobehnutie 
chýbajú. Vchádzam opäť do lesa a po 
pár  minútach narazím na 300 m bla-
tový úsek. Dážď  úplne rozmočil cestu 
a ja  musím tlačiť  bicykel. Prichádzam 
na vrch kopca, teším sa, že už ma ne-
čaká žiadne stúpanie a nasleduje zjazd. 
Tráva a pôda sú mokré, brzdy sa sna-
žím používať minimálne, nech ma ne-
šmykne. V zákrute vyletím z trate, po 
cca 15 metroch dostávam bicykel opäť 
pod kontrolu a smerujem ho na trať, 
našťastie to prebehlo bez vážneho pádu. 
Prichádzam do cieľa premočený do nit-
ky, ale šťastný. Na pódiové umiestnenie 
to nebude, ale som zo sebou spokojný. 

Rýchlo si dám guláš, ktorý sa kuchá-
rovi naozaj podaril, a utekám sa prezlie-
cť. Všetko sa pripravuje na odovzdanie 
cien, prichádza i starosta a my máme 
vyriešený problém, kto bude odovzdá-
vať ceny. Kategórií bolo veľa a rozpiso-
vať všetky umiestnenia nebudem, ale 
spomeniem aspoň absolútnych víťazov. 

Na dlhej trati nemal absolútne naj-
lepší čas nik iný ako Kája Hártl, 45 km 
absolvoval za 2 h 4 minúty. Na krátkej 
22 km trati bol zo všetkých kategó-
rií najrýchlejší  Ivan Rehák s časom  
1h 12 minút. Zo žien krátku trať naj-
rýchlejšie absolvovala Martina Šichto-
vá s časom 1h 20 minút. Na záver by 
som chcel v mene celého organizačného 
tímu poďakovať občanom našej dedin-
ky za ohľaduplnosť k jazdcom počas 
pretekov, sponzorom za štedré dary 
a všetkým, ktorí nám pomáhali s prí-
pravou.

Organizačný tím: Karol Humaj, 
Pavol Húserka, Matej Masár, Zdeno 
Papiernik, Jakub Trška

Jakub Trška

Prvý jesenný deň už máme dávno za 
sebou a na leto si ešte matne spomenie-
me v posledných záchvevoch slnečných 
lúčov. Chcem aspoň v týchto pár riad-
koch pripomenúť atmosféru teplých ve-
čerov, ale i nedeľných popoludní. 

Počas letných prázdnin bolo v let-
nom kine odprezentovaných päť filmov. 
Letné kino pod holým nebom má ne-
zameniteľnú atmosféru. Presvedčili sa 
o tom i usporiadatelia, keď bolo pre-
mietanie vplyvom nepriaznivého poča-
sia presunuté do kinosály. Samozrejme, 
odrazilo sa to aj na podstatne nižšej 
návštevnosti. 

Dve augustové nedeľné popolud-
nia zase patrili koncertom v amfiteátri 
v parku. Občania mali možnosť zapo-
čúvať sa do lahodných tónov ľudových 
piesní v podaní dychových hudieb Krá-
sinka a Nadličanka. 

Marta Papierniková, OcÚ

Kultúra v lete


